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KSAWERÓW 

ECHO GMINY 

KSAWERÓW • WOLA ZARADZYŃSKA • NOWA GADKA

W numerzeObchody 100-lecia Szkoły Podstawowej 

w Woli Zaradzyńskiej

12 maja br. odbyła się uroczystość upamiętniająca 100 lat istnienia Szkoły Podstawowej 
im. Igora Sikiryckiego w Woli Zaradzyńskiej. Była to niezwykła okazja, by przypomnieć jej historię, 
powrócić pamięcią do jej początków, przybliżyć miejsca, ludzi oraz zdarzenia, które umykają, 
zacierają się

więcej na str. 4

Fot. Red.

W numerze

strona 10

Hiszpański „na warsztacie”,
fiński na ławce rezerwowych

Fot. Red.

strona 17

Mamy to - 3 miejsce w Polsce!

Fot. Walendi Photo

strona 16

Koncert Wojciecha Gąssowskiego
z okazji Dnia Matki

Fot. Red.
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Szczepan Nowak, dotychczasowy sołtys sołectwa Ksawerów-
Południe, został nowym członkiem Rady Gminy Ksawerów – 
ślubowanie radnego złożył 26 kwietnia br., podczas LXIII sesji Rady 
Gminy. 

Zastąpił Marcina Zglinickiego, który zrezygnował z mandatu radnego. 
Gratulacje nowo wybranemu radnemu złożyli radni, sołtysi oraz wójt Adam 
Topolski, życząc jednocześnie sukcesów w sprawowaniu tej zaszczytnej 
i odpowiedzialnej funkcji.

W porządku obrad sesji znalazły się również takie punkty jak m.in.:
ź rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju 
 Gminy Ksawerów na lata 2023-2030”,
ź  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy  
 Ksawerów na 2023 rok,
ź rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  
 Finansowej Gminy Ksawerów na lata 2023-2026.
ź przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Ksawerów 
 za 2022 rok wraz z rekomendacjami. 

Trzeciego maja obchodziliśmy święto państwowe, którego celem jest 
upamiętnienie uchwalenia Konstytucji 3 maja. Zostało ono 
ustanowione w 1919 roku, a potem ponownie w 1990 r. W tym roku 
obchody w Ksawerowie miały wymiar symboliczny. 

Pod obeliskiem na terenie Gminnego Domu Kultury z Biblioteką oraz pod 
płytą pamiątkową znajdującą się na budynku kościoła parafii pw. Matki 
Boskiej Częstochowskiej w Ksawerowie, wieńce w imieniu władz 
samorządowych złożyli: wójt gminy Ksawerów Adam Topolski, 
przewodniczący Rady Gminy Ksawerów Arkadiusz Jędrzejczyk, 
przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Bogdan Dublewski, radna gminy Ksawerów Elżbieta 
Świgulska, sekretarz gminy Ksawerów Monika Sroczyńska oraz 
dyrektor Gminnego Domu Kulturyz Biblioteką w Ksawerowie Paweł 
Odorowicz.

W dniu Święta Narodowego Trzeciego Maja odbyły się również 
nabożeństwa w intencji ojczyzny. Msze św. zostały odprawione w obydwu 
parafiach na terenie naszej gminy: Matki Boskiej Nieustającej Pomocy 
w Woli Zaradzyńskiej i Matki Boskiej Częstochowskiej w Ksawerowie, Z tej 
okazji mieszkańcy, uczestnicy nabożeństw, otrzymali biało-czerwone 
kotyliony. 

Szczepan Nowak w Radzie Gminy Ksawerów Kwiaty z okazji 3 maja

Redakcja

Referat Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji

Fotografie wykonała redakcja

Radny Szczepan Nowak przyjmuje gratulacje od przewodniczącego
Rady Gminy Ksawerów Arkadiusza Jędrzejczyka oraz 
wiceprzewodniczącej rady Anny Szcześniak - Rydz

Fot. Archiwum

Fot. Red.

Fot. Red.

Więcej dowiesz się na...

www.ugminy.ksawerow.com

Fot. Red.

Gminna delegacja samorządowa przed obeliskiem obok GDKzB

Biało-czerwone kotyliony wręczają mieszkańcom radni gminy: 
Zbigniew Macierzyński i Urszula Świątkowska

Fot. Red./Archiwalne

Radni podczas obrad
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27 kwietnia br. wójt Adam Topolski podpisał umowę na wykonanie 
projektu ośrodka zdrowia w Ksawerowie. Wykonawcą tego zadania 
jest firma plan3D Adrian Bogutczak z Łodzi. 

Na sporządzenie dokumentacji oraz uzyskanie ostatecznych decyzji 
administracyjnych niezbędnych do uzyskania  pozwolenia na budowę, 
uzyskanie ostatecznej decyzji pozwolenia na budowę, wykonawca będzie 
miał 8 miesięcy od dnia podpisania umowy. 

W ramach umowy podpisanej z projektantem w obu ulicach 
zaprojektowana zostanie droga asfaltowa o szerokości 5 metrów oraz 
utwardzone pobocze z odwodnieniem.

Prace projektowe powinny potrwać nie dłużej, niż 9 miesięcy od daty 
podpisania umowy. 

Trwa procedura przetargowej w ramach której ul. Miła zostanie 
przebudowana na odcinku około 85 mb.  

W ulicy powstanie nawierzchnia z kostki brukowej i chodnik, będzie też rów 
odwadniający drogę.

Ruszyły prace projektowe 

nad nowym Ośrodkiem Zdrowia

Projekt budowlany przebudowy

ulic Orzechowej i Wiosennej

Ulice Cicha i Prześwit zostaną wyremontowane

Ulica Miła zostanie przebudowana

Referat Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych

Fot. Archiwum

Wójt Adam Topolski z podpisaną umową, dyrektor SP ZOZ MEDiKSA
Marek Kiljański (z lewej) i projektant Adrian Bogutczak

Urząd Gminy Ksawerów, nie czekając na miasto Pabianice, ogłosił 
w kwietniu postępowanie przetargowe na wykonanie projektu 
drogowego ul. Zaradzyńskiej. Niestety, oferty wykonawców, które 
zostały złożone, okazały się zbyt wysokie.

W maju br. podczas obrad sesji, radni zdecydowali o przesunięciu środków 
w budżecie gminy, w celu podpisania umowy z wykonawcą zadania, którego 
oferta była najkorzystniejsza.  

Trwa procedura przetargowa w ramach której ulice Cicha i Prześwit 
zostaną gruntownie wyremontowane.

Zakres prac inwestycyjnych będzie obejmował przede wszystkim budowę 
nowych nawierzchni, utwardzenie poboczy oraz wykonanie zjazdów 
do posesji (z kostki brukowej). Prace budowlane powinny potrwać 
do 5 miesięcy od momentu podpisania umowy z wykonawcą.   

Projekt drogowy ulicy Zaradzyńskiej

jeszcze w tym roku?

Trwa modernizacja dachu nad halą sportową i nad częścią szkolną 
w Zespole Szkolno – Przedszkolny przy ul. Zachodniej 33 w Ksawerowie. 

Naprawiają dach budynku 

szkoły w Ksawerowie

Referat Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych

Fot. Red.

W pierwszej kolejności zmodernizowany został dach nad halą sportową

Inwestycja w ulicy Miłej (na zdjęciu) powinna potrwać do 4 miesięcy
od dnia podpisania umowy z wykonawcą

Fot. Red.

Za koszenie trawy na terenie gminy Ksawerów odpowiada firma 
zewnętrzna wybrana w drodze postępowania przetargowego.  

Wszelkie nieprawidłowości związane z wykonywaniem przedmiotu umowy 
przez tę firmę, są na bieżąco zgłaszane i usuwane zgodnie z ustalonym 
porozumieniem pomiędzy zamawiającym a wykonawcą. 

Koszenie trawy na terenie gminy Ksawerów

Referat Infrastruktury

Referat Infrastruktury

Referat Infrastruktury

Referat Infrastruktury

Ulica Zaradzyńska jest podzielona pomiędzy 
miasto Pabianice i gminę Ksawerów

Fot. Archiwum

Projekt budowlany będzie uwzględniał
połączenie ulic Orzechowej z Wiosenną
(na odcinku od ul. Lipowej do ul. Topolowej)

Fot. Red.

Fot. Red.

Ulica Prześwit w Ksawerowie

Mowa o chodnikach wzdłuż ulic: Traktorowej, Wschodniej (odcinek 
od ul. Obwodowej do ul. Złotej), Złotej i Zachodniej (od ul. Jana Pawła II 
do posesji nr. 37).     

Czekamy na rozstrzygniecie przetargu i podpisanie umowy z wykonawcą, 
którego oferta będzie najkorzystniejsza.  

W tych ulicach będą nowe chodniki

Referat Infrastruktury

ul. Orzechowa
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Fotografie wykonała redakcja

Obchody 100-lecia Szkoły Podstawowej 

w Woli Zaradzyńskiej

Początki Szkoły w Woli Zaradzyńskiej sięgają 1921 roku, kiedy 
to z inicjatywy mieszkańców wsi w prywatnym domu wynajęto izbę, 
która pełniła rolę sali lekcyjnej. Budynek szkoły powstał dziewięć lat 
później. Wybuch II wojny światowej zakłócił prowadzenie tradycyjnych 
lekcji, ale nie przerwano pracy edukacyjnej. Po wojnie wznowiono 
zajęcia, szkoła rozwijała się, rozbudowywała, unowocześniała i tak jest 
do dziś. Uczniowie korzystają z nowoczesnego sprzętu i pomocy 
dydaktycznych, dzięki którym rozwijają kompetencje przyszłości.

Ten wyjątkowy dzień – jubileusz 100-lecia szkoły mogli wspólnie uczcić 
zaproszeni goście m.in. poseł Rzeczpospolitej Polskiej Marek 
Matuszewski, poseł Rzeczpospolitej Polskiej VIII kadencji Krzysztof 
Ciebiada, senator Rzeczpospolitej Polskiej Maciej Łuczak, dyrektor 
Kancelarii Sejmiku Województwa Łódzkiego, który reprezentował 
marszałka Województwa Łódzkiego Włodzimierz Stanek, łódzki 
kurator oświaty, który reprezentował ministra Edukacji i Nauki  
Waldemar Flajszer, wicestarosta Powiatu Pabianickiego Gabriela 
Wenne - Błażyńska, członek Zarządu Starostwa Powiatu Pabianickiego 
Robert Kraska, wójt gminy Ksawerów Adam Topolski, przewodniczący 
Rady Gminy Ksawerów Arkadiusz Jędrzejczyk z radnymi gminy 
Ksawerów, syn Patrona Szkoły Igora Sikiryckiego Tomasz Sikirycki 
z żoną i córką, uczniowie i ich rodzice, absolwenci i pracownicy szkoły.

Dzisiejsza Szkoła Podstawowa w Woli Zaradzyńskiej

Tomasz Sikirycki - syn patrona szkoły, Igora Sikiryckiego

Najlepsze życzenia z okazji jubileuszu 100-lecia złożył 
gospodarz gminy Ksawerów wójt Adam Topolski

Rozwój gminy Ksawerów 

- wspólnie zdecydujmy!

Szanowni Mieszkańcy gminy Ksawerów.

Bardzo dziękuję wszystkim za udział 
w ankiecie Urzędu Gminy Ksawerów. 
W poprzedni wydaniu gazety odniosłem się do pierwszych tematów 
inwestycyjnych, które poruszyliście Państwo wypełniając ankiety. 
Poniżej odpowiadam na kolejną, drugą część najważniejszych 
zagadnień dotyczących naszej gminy.

Dot. uruchomienia autobusu szkolnego do Szkoły Podstawowej 
w Woli Zaradzyńskiej  (Pani Dagmara z ul. Wschodniej):
Gdy droga dziecka z domu do szkoły przekracza 3 km – w przypadku 
uczniów klas I - IV szkół podstawowych oraz 4 km – w przypadku uczniów 
klas V - VIII szkół podstawowych, istnieje obowiązek zorganizowania 
dowozu uczniów do szkoły. Jeśli rodzice wybrali szkołę, która nie jest szkołą 
obwodową, ustawa nie nakłada na gminę obowiązku organizacji transportu 
do takiej szkoły. 

Dot. połączenia sieci wodociągowej zlokalizowanej w ul. Dolnej 
z siecią  wodociągową w ul. Wschodniej, a następnie położenie 
nakładki asfaltowej na nieutwardzonym odcinku ul. Dolnej (Pani 
Małgorzata z ul. Dolnej):
Trwają prace projektowe dla tego odcinka ul. Dolnej. Po ich zakończeniu 
radni podejmą decyzję dotyczącą terminu rozpoczęcia inwestycji.

Dot. remontu ul. Południowej, częstsza komunikacja zbiorowa 
z Pabianicami przez ul. Hubala, dbałości o zieleń i czystość na terenie 
gminy,  (Pan Tomasz z ul. Południowej):
Ulica Południowa jest drogą powiatową, której zarządcą jest Starostwo 
Powiatowe w Pabianicach. Wspomniana komunikacja zbiorowa nie jest 
zależna od gminy Ksawerów, jest to połączenie pomiędzy Tuszynem 
a Pabianicami. W temacie dbałości o zieleń i czystości - planujemy zakup 
zamiatarki ulicznej. Być może trzeba będzie zwiększyć stan liczebny 
gminnej brygady remontowo-budowlanej.

Dot. progów zwalniających na ul. Wolskiej (Pani Joanna z ul. 1 Maja):
Ulica Wolska jest drogą powiatową, której zarządcą jest Starostwo 
Powiatowe w Pabianicach.

Dot. basenu na terenie Szkoły Podstawowej w Ksawerowie (Pani 
Katarzyna z ul. Tanecznej, Pan Adam z ul. Wschodniej, Panie Teresa, 
Dorota oraz Pan Kazimierz z ul. Żeromskiego, Pani Monika z ul. Rataja):
Jeżeli ze strony finansowej i organizacyjnej wszystko ułoży się po naszej 
myśli, to może jeszcze w tym roku przystąpimy do prac koncepcyjno-
projektowych. Miałbym tutaj prośbę do naszych mieszkańców. Jeżeli 
podczas urlopów, wakacyjnych podróży, zauważycie Państwo 
na basenach ciekawe rozwiązania i pomysły, które moglibyśmy 
uwzględnić w naszej koncepcji wodnego parku, dokumentujcie 
je i przesyłajcie na adres e-mail sekretariatu Urzędu Gminy Ksawerów 
podany na naszej stronie internetowej. 

Do pozostałych, podjętych przez Państwa tematów, będę odnosił się 
sukcesywnie w kolejnych wydaniach gazety. 
 wójt gminy Ksawerów Adam Topolski

Fot. Archiwum

Wójt Adam Topolski
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Fotografie wykonała redakcja

Uczniowie szkoły podczas występu artystycznego

Festyn z okazji 100-lecia szkoły (drugi dzień obchodów)

Akademię uświetnił montaż słowno-muzyczny przygotowany przez uczniów 
szkoły oraz polonez wykonany przez absolwentów. Został również 
uroczyście odsłonięty mural upamiętniający obchody 100-lecia istnienia 
placówki. Dzieło wykonane przez Adama „Kruka” Wirskiego przedstawia 
patrona Igora Sikiryckiego i raka łobuziaka – postać z jego bajki.

Podczas uroczystości łódzki kurator oświaty Waldemar Flajszer, z okazji 
jubileuszu 100-lecia szkoły, wręczył nauczycielom Nagrodę Kuratora. 
Wyróżnione zostały panie: Grażyna Siara - nauczyciel edukacji 
przedszkolnej oraz dyrektor Szkoły Barbara Staszewska. Również wójt 
Adam Topolski nagrodził nauczycieli. Sześciu pedagogów otrzymało 
Nagrodę Wójta: Małgorzata Koperek, Paweł Kasznicki, Marzanna 
Ludziejewska, Elżbieta Skrobiszewska, Dagmara Sobańska i Elżbieta 
Stachelska.

Ten dzień był niezwykłą okazją do wzruszeń, wspomnień i spotkań po 
latach.W pamięci i sercach wielu osób pozostanie na długo.

Przy mikrofonie poseł Rzeczpospolitej Polskiej Marek Matuszewski,
obok Krzysztof Ciebiada, poseł Rzeczpospolitej Polskiej VIII kadencji

Nagrodzeni Nagrodą Wójta (od lewej): Elżbieta Skrobiszewska, Paweł
Kasznicki, Małgorzata Koperek, Marzanna Ludziejewska, Dagmara
Sobańska i Elżbieta Stachelska

Uczestników uroczystości przywitała Barbara Staszewska
dyrektor Szkoły Podstawowej w Woli Zaradzyńskiej 

Mieszkańcy gminy i goście pierwszego dnia jubileuszu

cd. na kolejnej stronie

Referat Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji
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Więcej dowiesz się na...

www.ugminy.ksawerow.com

Goście honorowi, mieszkańcy gminy 
podczas oficjalnej części uroczystości w szkole

Występ artystyczny przedszkolaków w trakcie festynu

Uroczystego poloneza zatańczyli absolwenci szkoły

Fotografie wykonała redakcja

Najdłuższe kolejki - do dmuchanych atrakcji

Koncert gwiazdy wieczoru - zespołu The Postman
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Pomysł, żeby na ścianie budynku Szkoły Podstawowej w Woli 
Zaradzyńskiej wykonać jubileuszowy mural, narodził się kilka lat temu. 
Koncepcja, która łączy wizerunek patrona szkoły Igora Sikiryckiego 
z motywem okładki jednej z jego książek „O raku łobuziaku”, powstała 
na okoliczność 100-lecia placówki. Malowidło robi wrażenie, zachwyca 
przechodniów i przejeżdżających obok kierowców. Można śmiało 
powiedzieć, że oryginalny projekt został wizytówką szkoły. 

Czasem bywa tak, że umawiamy się na wizytę u lekarza, 
na szczepienie, zabieg, ale nie możemy w wyznaczonym terminie 
przyjść do poradni, bo nagle zmienia się nasz kalendarz, coś nam 
wypada – ważna sprawa osobista, zmienia się nam czas pracy, musimy 
wyjechać. Ważne, by od razu, gdy dowiemy się, że nie zdołamy przyjść 
na umówioną wizytę, poinformować o tym przychodnię: zadzwonić, 
odwołać wizytę lub ją przełożyć. Dlaczego należy to zrobić jak 
najszybciej?

Jeśli przychodnia wie odpowiednio wcześniej, że nas nie będzie 
w wyznaczonym terminie, może powiadomić pacjentów czekających na 
wizytę u lekarza czy na szczepienie, że zwolniło się miejsce, że mogą 
z niego skorzystać. Nikt w przychodni nie będzie miał pretensji, 
że odwołujemy wizytę, przeciwnie – podziękują nam, ponieważ 
„nie zmarnujemy terminu”, będą spore szanse na to, żeby skorzystał z niego 
ktoś inny. 
- Nawet jeśli zabiegani zapomnimy od razu poinformować, że nie dotrzemy 
do przychodni w wyznaczonym terminie, zróbmy to chociaż w dniu 
planowanej wizyty rano, uprzedźmy przychodnię nawet w ostatniej chwili – 
prosi doktor Marek Kiljański, dyrektor Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej MEDIKSA w Ksawerowie. – Może nie uda 
nam się wtedy umówić kogoś innego na zwolnione miejsce, ale ostatecznie 
i tak nam to pomoże, bo będziemy wiedzieć, że dany pacjent nie przyjdzie 
i będziemy mogli wykonać inne czynności.  
Wizytę można odwołać albo przełożyć jej termin osobiście lub 
telefonicznie – przypominamy telefon do MEDIKSY: 42 215 83 13

Do tematu wróciliśmy po kilku miesiącach, ustaliliśmy szczegóły projektu 
i harmonogram prac. Oprócz wizerunku patrona szkoły i motywu „raka 
łobuziaka”, mural musiał zawierać herb szkoły, herb gminy Ksawerów oraz 
pamiątkowy napis „100 lecie Szkoły Podstawowej w Woli Zaradzyńskiej”. 
Sama realizacja polegała na oczyszczeniu i przygotowaniu ściany: 
zagruntowaniu, pomalowaniu elewacji oraz wykonaniu założonych 
elementów składowych muralu. Cały projekt zajął stosunkowo niewiele, 
bo 48 godzin, pochłonął 20 litrów gruntu, 30 litrów farb oraz około 40 puszek 
sprayu - mówi Adam Wirski „KruK”, artysta street artu i autor muralu.  
- To chyba pierwszy mój mural w gminie Ksawerów i mam nadzieję, że nie 
ostatni - dodał z uśmiechem artysta.

- Niespełna 3 lata temu skontaktowała się ze mną radna gminy Ksawerów 
Monika Nocuń z zapytaniem, czy nie podjąłbym się zaprojektowania 
i wykonania muralu z okazji jubileuszu 100-lecia Szkoły Podstawowej w Woli 
Zaradzyńskiej. Umówiliśmy się na wspólne spotkanie z dyrekcją szkoły, 
omówiliśmy temat i przystąpiłem do pierwszych prac. Na podstawie 
otrzymanych materiałów przygotowałem dwie koncepcje w formie szkiców, 
z których jedna została wybrana. Niestety, obostrzenia związane 
z pandemią spowodowały przesunięcie czasowe kolejnych działań. 

Tak powstał mural z okazji 100-lecia szkoły

Nie możesz przyjść do lekarza,

koniecznie odwołaj wizytę!

Redakcja

Redakcja

Jeden z pierwszych etapów prac - pomalowana elewacja
i naszkicowane charakterystyczne elementy składowe

Kolejny etap - kolorowanie muralu 

„KruK” podczas malowania wizerunku Igora Sikiryckiego 

Fotografie wykonała redakcja

Gotowy mural
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„Biała Sobota” - mieszkańcy korzystali 

z bezpłatnych badań

20 maja br. mieszkańcy gminy wzięli udział w akcji profilaktycznej 
„Biała Sobota” organizowanej cyklicznie na naszym terenie. 
Chętnych, którzy mogli wykonać bezpłatne badania, jak zwykle 
nie brakowało. 
 
Osoby, które wcześniej zadeklarowały chęć udziału w akcji, mogły 
skorzystać z bezpłatnych badań i porad lekarzy takich specjalizacji jak: 
okulista, laryngolog, ginekolog, urolog, diabetolog, psycholog czy 
fizjoterapeuta. Najmłodsi pacjenci, w ramach przeglądu stomatologicznego, 
mogli obejrzeć swoje ząbki na monitorze, dzięki specjalnej, wewnątrzustnej 
kamerze. W programie „Białej Soboty” były także badania diagnostyczne 
z poradą prozdrowotną, w ramach których można było zmierzyć ciśnienie 
krwi, poziom cukru, ocenić masę ciała (wskaźnik BMI), skorzystać z porady 
dietetyka, wykonać badanie spirometryczne oraz dowiedzieć się, w jaki 
sposób skutecznie zerwać z nałogiem palenia. 
Szkoda tylko, że zapisane na badania osoby, które ostatecznie 
nie wzięły udziału w akcji, nie poinformowały organizatorów o swojej 
nieobecności, zabierając innym możliwość skorzystania z badań.
Organizatorami akcji była gmina Ksawerów oraz SP ZOZ MEDiKSA. 
Kolejna edycja akcji została zaplanowana jesienią tego roku. 

Redakcja

Fotografie wykonała redakcja

Specjaliści, którzy w ramach SP ZOZ MEDiKSA brali udział w majowej akcji profilaktycznej

Mieszkańcy podczas badań 



AKTUALNOŚCI

9nr 5/2023 W W W . U G M I N Y. K S A W E R O W . C O M

Szklanka przegotowanej wody

przed pobraniem krwi?

Redakcja

Fot. gov.pl

To nie żart – warto przed wyjściem na badanie krwi (na ok. 30 minut 
przed pobraniem) wypić 2 szklanki wody. Bez obaw można, a nawet 
trzeba to zrobić także wtedy, kiedy badanie ma być wykonane na czczo, 
ponieważ po nocy, kiedy organizm nie jest odpowiednio nawodniony 
krew jest gęstsza, jest jej nieco mniej, a żyły są mniej widoczne. 

Chodzi o nawodnienie organizmu, co „zachęci żyły do tego, żeby się 
pokazały”, były bardziej dostępne, uwypuklone. Skorzysta na tym i pacjent, 
i pielęgniarka: wszystko pójdzie sprawniej, pielęgniarce łatwiej będzie 
pobrać krew, nie będzie problemów z szukaniem żyły, wkłuciem się w nią. 
Słowem: mniej stresu i krótsze oczekiwanie w kolejce na badanie.

Był golf GTI coupe, przyszła pora na cabrio

Niespełna 4 lata temu pisaliśmy o wyjątkowym projekcie naszego 
mieszkańca Marcina Grochulskiego, miłośnika motoryzacji, który 
zmodyfikował wygląd i właściwości techniczne VW Golfa GTI 3 
generacji, zmieniając fabryczne auto w budzący podziw oryginalny 
i jedyny taki egzemplarz w Polsce.    

Samochód został sprzedany innemu miłośnikowi niemieckiej motoryzacji, 
a Marcin wziął „na warsztat” inny pojazd - również ze znaczkiem firmy 
z Wolfsburga, rozpoczynając nowy projekt.
- Półtora roku temu kupiłem VW Golfa 3 generacji również GTI, ale ty razem 
w cabrio. Samochód z 1996 r. z automatyczną skrzynią biegów, 
z dwulitrowym motorem i, poza dwiema małymi dziurkami, w idealnym 
stanie blacharki. Trafiłem świetną bazę na nowy projekt. Plan na 
modyfikację auta miałem już dawno przygotowany, także z miejsca 
zabrałem się za rozbiórkę. 

Calutką zimę, wspólnie z kolegami po fachu - z zawodu jestem mechanikiem 
samochodowym - składaliśmy Golfa od przysłowiowego zera. Odnowiłem 
m.in. fotele, wstawiłem nowy dach, nowe nagłośnienie, pneumatyczne 
zawieszenie, projektor z logo marki, elektryczną antenę, nowe koła 
i odświeżyłem lakier. Oczywiście wymieniona została kompletna elektryka 
oraz części mechaniczne. Pracy było mnóstwo, ale efekt końcowy spełnił 
moje oczekiwania. Czy sprzedam auto? Kto wie, może po letnim sezonie, 
jak będę miał pomysł na kolejny projekt. Na razie zamierzam nim trochę 
pojeździć, wezmę udział w kilku zlotach. Nacieszę się nim. Pozdrawiam 
wszystkich fanatyków i miłośników motoryzacji z naszej gminy - mówi 
Marcin Grochulski. 

Fot. Red.

Wspomniany Golf GTI, zdjęcia zrobione w czerwcu 2019 r.

Redakcja

Miłośnicy piłki nożnej i aktywnego wypoczynku, mogą korzystać 
z boiska sportowego w Widzewie przy ul. Rzepakowej również późnym 
wieczorem. Dzięki sztucznemu oświetleniu w piłkę można pograć 
nawet po zmroku - amatorów takich rozgrywek w naszej gminie nie 
brakuje. 

Fot. Piotr Kołodziejczyk

Tegoroczny projekt - VW Golf GTI w wersji cabrio

Mecz na boisku w Widzewie przy sztucznym oświetleniu

Fot. Red.

Na boisku w Widzewie

grają z włączonym oświetleniem

Redakcja
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Hiszpański „na warsztacie”,

fiński na ławce rezerwowych

Rozmowa z Olkiem Iwinem, ósmoklasistą z Ksawerowa, który sam 
nauczył się języka hiszpańskiego i został jedynym laureatem konkursu 
zorganizowanego przez Łódzkiego Kuratora Oświaty.

Jesteś jedynym laureatem konkursu z języka hiszpańskiego dla 
uczniów szkół podstawowych, który w ubiegłym roku po raz pierwszy 
zorganizował Łódzki Kurator Oświaty. Choć nie uczyłeś się w szkole 
hiszpańskiego, to podobno czekałeś na taki kuratoryjny konkurs. 
Owszem, ponieważ chciałem zweryfikować swoje językowe umiejętności, 
porównać samodzielne uczenie się z nauką systemową, czyli w ramach 
szkolnych zajęć. A taki konkurs o dosyć wysokiej randze i poziomie mógł 
mi w tym pomóc. To było dla mnie ważne także z tego powodu, że dwa lata 
temu podjąłem się, jak do tej pory najciekawszego i wciąż trwającego, 
wyzwania w moim życiu, czyli nauczenia się na własną rękę języka obcego.

Skąd pomysł na hiszpański, dlaczego zdecydowałeś się na 
samodzielną naukę tego właśnie języka? Ile czasu zajęło ci jego biegłe 
opanowanie?
Zawsze chciałem uczyć się języków europejskich, bo one mnie jakoś 
bardziej fascynowały. Może dlatego, że na naszym kontynencie często nie 
trzeba daleko jechać, żeby zupełnie zmieniły się realia i język, którymi 
jesteśmy otoczeni. Co prawda, wjeżdżając z Polski na przykład do Czech 
niespecjalnie trzeba się trudzić, by zrozumieć podstawowe komunikaty, ale 
przecież sąsiadujemy również z Litwą, a w tym przypadku raczej niewiele 
osób zasugeruje, że języki polski i litewski są podobne. Wybierając język, 
którego będę się uczyć zależało mi na tym, aby był to język używany nie tylko 
w jednym kraju, żeby miał możliwie dużo native speakerów, czyli osób, dla 
których jest to język ojczysty. Wybór padł ostatecznie na mowę Cervantesa – 
najpierw ze względu na ogromne zasięgi terytorialne (hiszpańskiego używa 
się w Hiszpanii, części Ameryki Północnej, Ameryce Środkowej i Ameryce 
Południowej z wyłączeniem Brazylii, a także w paru innych zakątkach 
świata), dalej ze względu na ciekawą, w moich oczach i niebanalną kulturę 
i wreszcie ze względu na stosunkowo niskie skomplikowanie gramatyki 
i słownictwa. 

Postanowiłem więc znaleźć w tym języku źródła tego hiszpańskiego, 
latynoskiego temperamentu. Nie podchodziłem jeszcze do certyfikatów 
językowych, ale oceniam, że posługuję się hiszpańskim na poziomie średnio 
zaawansowanym (B1/B2). Teksty pisane rozumiem bardzo dobrze, za to nie 
przepadam za słuchaniem – bierze się to stąd, że  jedne umiejętności 
naturalnie nabywam szybciej, niż inne. Taki wynik osiągnąłem w ciągu 
niecałych dwóch lat, podczas których zmieniało się moje podejście do 
języka i uczenia się go. 

No właśnie, hiszpańskiego uczyłeś się sam. Jak to robiłeś? Masz jakiś 
swój sposób nauki, zapamiętywania słówek? Podobno testowałeś 
wiele metod nauki – która jest według Ciebie najlepsza, którą 
wybrałeś? A może opracowałeś własną?
Zaczęło się – jak mówiłem – od fascynacji językami obcymi, europejskimi. 
Od ładnych paru lat mnie pociągały i kiedy dwa lata temu ta ekscytacja 
osiągnęła swój szczytowy poziom, postanowiłem działać. Po prostu 
uznałem, że czas najwyższy porządnie zabrać się za jakiś nowy język obcy. 
Szybko kupiłem sobie dwie książki do nauki hiszpańskiego – jedną 
kompleksową, drugą bardziej nastawioną na opanowanie około 1000 
podstawowych słówek. Przez pierwsze 3-4 miesiące uczyłem się raczej 
chaotycznie, ale i tak czyniłem dość dobre postępy. I wtedy nastąpił – można 
powiedzieć – zwrot akcji, jak w najlepszych filmach sensacyjnych, 
bo zmieniłem szkołę na taką, która wsparła mnie w przejściu na edukację 
domową, czyli samodzielne uczenie się poza szkołą. Miałem więc dużo 
wolnego czasu i zacząłem eksperymentować, sprawdzać różne poznane 
i polecane techniki. Szybko zauważyłem, że o ile wiele metod pozwoli 
mi słówka zapamiętać, o tyle już tylko nieliczne z nich zdołają je zatrzymać 
na dłużej w mojej głowie. A przecież – jak sobie mówiłem – cała gra toczy 
się o to, żeby te dane pozostały ze mną najlepiej do końca mojego życia!

I jakie są efekty twoich poszukiwań najlepszej metody nauki języka?
Próbowałem różnych „systemów”, takich jak tradycyjne uczniowskie 
wkuwanie, zapisywanie słów na różne sposoby na kartkach czy 
w zeszytach, uczenie się ze słuchu i wielu innych. Po miesiącach 
intensywnego przeszukiwania źródeł (głównie w internecie i kilku książkach 
znanych lingwistów), poznałem metodę powtórek interwałowych. Nie jestem 
naukowcem i nie czuję się dość kompetentny, aby wypowiadać się w tym 
temacie, ale upraszczając: żeby coś pamiętać trzeba powtarzać 
odpowiednio skonstruowane informacje. Powtórek nie można jednak robić 
losowo, kiedy nam się podoba, ale wtedy, kiedy to, co chcemy zapamiętać 
zapominamy. Właśnie w tym czasie następuje powtórka. Po tej powtórce 
pamiętamy na przykład dane słówka dłużej niż poprzednio i znowu, gdy 
po tej dłuższej przerwie znów je zapominamy, następuje kolejna powtórka. 
Terminy powtórek liczy się najpierw w dniach, później tygodniach 
i miesiącach, aż do momentu, gdy kolejna powtórka ma miejsce dopiero po 
latach. Takie obliczanie daty kolejnej powtórki samodzielnie byłoby jednak 
bardzo trudne, a jeśli chcielibyśmy zapamiętać więcej słówek – 
niewykonalne. I tu właśnie następuje ten moment, w którym do pomocy 
można zaprząc niesamowitą technologię. Istnieją programy, które 
oceniając, jakie efekty ma nasze przypominanie sobie informacji, same 
wyznaczają termin powtórki. Jeden z nich to program Anki. Cała nauka 
opiera się tu na tworzeniu własnych fiszek. Program pokazuje jedną z dwóch 
stron fiszki na przykład ze słowem: „kot” i zdaniem: „Ala ma kota”. Zadaniem 
uczącego się jest powiedzenie tego w języku, którego się uczy – na przykład 
po hiszpańsku to będzie: „el gato” i „Ala tiene un gato”. Dużym atutem tego 
programu jest to, że trzeba materiały do nauki tworzyć samemu, co skutkuje 
bardzo wysokim odsetkiem liczby zapamiętanych słów. 

Aleksander Iwin - laureat konkursów Łódzkiego Kuratora Oświaty

Fot. Red.
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Co najlepsze, przy właściwej pracy z programem, wiedza zostaje nam 
na znacznie dłużej, niż zostawała na przykład po szkolnym sprawdzianie. 
Anki można wykorzystać w wielu innych dziedzinach nauki. Testowałem 
program pod kątem między innymi wzorów fizycznych, ważnych wydarzeń 
historycznych, funkcji różnych narządów ludzkiego ciała – za każdym razem 
sprawdziło się świetnie. Program Supermemo kładzie większy nacisk na 
języki i autorskie kursy, działa na podobnej zasadzie, jak fiszki w programie 
Anki. Procent zapamiętanych kart (fiszek) jest nieznacznie mniejszy, ale 
przez dużą oszczędność czasu coraz częściej korzystam z tej opcji. Anki 
polecam tym, którzy nie tylko chcą uczyć się języków obcych i/lub dysponują 
czasem wolnym, natomiast Supermemo jest stworzone bardziej dla 
uczących się języków, chociaż też można tworzyć tam własne materiały. 
Dodam, że oczywiście, nie wszystko czego chcę się nauczyć „zapisuję”, 
umieszczam w tych programach. Spędzałbym wtedy za dużo czasu przy 
komputerze i przed ekranem, czego niekoniecznie chcę. Warto 
wykorzystywać te metody do tych dziedzin, które nas najbardziej interesują. 
Poza tym, ze swojego doświadczenia wiem, że czasem wrzucanie do 
programów zbyt wielu fiszek sprawia, iż na powtarzanie informacji na nich 
zawartych trzeba poświęcić bardzo dużo czasu przy jednoczesnym 
słabszym zapamiętywaniu. A to może denerwować, zwłaszcza 
początkujących.

Jeśli o tym mowa – co byś radził tym, którzy naprawdę chcieliby 
się nauczyć języka, ale im nie idzie, zniechęcają się?
Przede wszystkim, trzeba znaleźć źródło problemu. Najwidoczniej coś 
podczas nauki nie zadziałało właściwie – to może być niska motywacja, 
nieodpowiednia metoda, braki w nieopanowanym wcześniej materiale, 
a może kiepski nauczyciel. Ja polecam cieszyć się z każdego 
zapamiętanego słówka, poprawnego zapisu, wyłapania choćby kilku słów 
z obcojęzycznego radia. Bo małe sukcesy tworzą wielki sukces.

Poza hiszpańskim znasz też angielski, uczysz się niemieckiego. Ale 
chyba języki obce to nie jedyne Twoje „naukowe” zainteresowania, 
bo jesteś też wśród laureatów Wojewódzkiego Konkursu 
przedmiotowego z języka polskiego, organizowanego przez Łódzkiego 
Kuratora Oświaty. Co Cię jeszcze pociąga, o czym czytasz, czego 
się uczysz?
Coraz częściej łapię się na tym, że zaczynają mnie interesować kolejne, 
nowe dziedziny z kategorii „nauk humanistycznych”. Lubię książki, 
a zwłaszcza doszukiwanie się w nich drugiego dna – odnajdywanie w nich 
rozmaitych symboli czyni z czytelnika odkrywcę. Uwielbiam kryminały 
Agathy Christie – niby wszędzie są zbrodnia, podejrzani, dochodzenie, 
rozwiązanie i ukaranie sprawcy, jednak ten nudny schemat autorka 
mistrzowsko modyfikuje, zabawia odbiorcę przyjemnymi dialogami i zwodzi 
przez całą książkę, trzymając logiczne i jedyne właściwe rozwiązanie tuż 
przed nosem. Lubię też podróże i kultury świata, to się ze sobą zazębia. 
Świat mnie zachwyca i często będąc gdzieś, w głowie mam pełno 
spostrzeżeń. Bardzo lubię też rozmyślanie na temat języka polskiego i tego, 
dlaczego ludzie mówią tak, a nie inaczej, skąd wzięło się, że niektórzy mówią 
na przykład: „włanczam” albo „kupiłem tą książkę” zamiast: „włączam” 
i „kupiłem tę książkę”. Skąd pochodzą różne słowa, gdzie można 
doszukiwać się ich korzeni? Chciałbym też poznać chociaż podstawy 
filozofii.

Podobno na liście Twoich zainteresowań jest też brydż sportowy. 
Języki, historia, kultury świata i brydż. To tylko rozrywka, czy brydż 
pomaga, bo to też trening umysłu?

Brydża poznałem niedawno, a jest to zasługa mojego pana od matematyki. 
Brydż diametralnie różni się od języków tym, że trzeba pamiętać głównie to, 
co dzieje się tu i teraz. Ilość danych przytłacza początkujących (w tym mnie), 
ale sama rozgrywka niesie za sobą (można też mówić „ze sobą”, to taka 
moja ciekawość języka, o której wspomniałem) wiele emocji i element 
zaskoczenia. Liczy się też zgranie z partnerem, z którym dogadać można się 
tylko poprzez umiejętną grę i znajomość zasad. Nie jestem ekspertem, ale 
mogę zaryzykować stwierdzenie, że to też rozwija umysł, chociaż  pewnie 
kształtuje go trochę inaczej, w innych obszarach.

Na pewno w rozwijaniu Twoich pasji wspierają Cię rodzice, mobilizują, 
zachęcają. Ale czy bywają też takie chwile, kiedy mówią: „Olek, zostaw 
ten hiszpański, idź na spacer”?
Rodzice wspierają mnie, jak mogą, stwarzają warunki bardzo sprzyjające 
mojemu rozwojowi. Ale to prawda – o ile sam potrafię się do czegoś 
skutecznie zmobilizować, o tyle oderwać się od jakiegoś zajęcia 
w konkretnym czasie jest mi już trochę ciężej, ponieważ jeśli coś robię, chcę 
to skończyć za jednym podejściem. Tak robię z większością rzeczy – 
pakowaniem plecaka, wynoszeniem dwóch worków śmieci naraz zamiast 
jednego czy doczytaniem kolejnego rozdziału wciągającej książki. Ale wiem, 
że czasem jednak po prostu trzeba się trochę ograniczyć i wyjść na 
wspomniany spacer.

Sukces w konkursie kuratoryjnym z języka hiszpańskiego otwiera 
Ci drzwi do każdej szkoły średniej. Gdzie się wybierasz? Czy myślisz 
już o studiach, o tym, kim będziesz, jaki zawód chcesz wykonywać?
Do studiów jeszcze daleko, nawet nauka w liceum wydaje mi się dziś bardzo 
odległa. Właściwe dokumenty już zostały złożone, pozostają jeszcze różne 
formalności, takie jak wewnętrzne testy przeprowadzane przez szkoły, 
których wyniki są całkowicie niezależne od liczby punktów uwzględnianych 
w rekrutacji. A ponieważ przyszłość i wyniki nieprzeprowadzonych testów 
to niezbadane krainy, zachowam więc tu wstrzemięźliwość i powiem tylko: 
czas pokaże. Ja postaram się zadowolić siebie i nie żałować podjętej 
decyzji.

Masz dwoje rodzeństwa. Powiedz coś o nich – też lubią samodzielnie 
zdobywać wiedzę, naśladują brata?
Basia i Franek to dosyć silne charaktery. Nasze zainteresowania się różnią, 
ale łączy nas upór. Ja może mam bardziej sprecyzowane cele, oni się 
realizują w tym, co lubią, tak po prostu, bo sprawia im to przyjemność. 

I na koniec: zaczęliśmy od hiszpańskiego, więc jeszcze pytanie 
o języki. Czy masz w planach opanowanie kolejnego? Jakiego?
Języki wyróżnia ta ciekawa zależność, że im więcej chcemy w nich 
rozumieć, tym nieproporcjonalnie więcej pracy trzeba w nie włożyć. 
Hiszpański i nauka w szkole średniej pochłoną bardzo dużo czasu, moich 
chęci i sił. Dlatego nie mam kolejnego języka w planach na najbliższe lata. 
Ale w dalszej przyszłości moim marzeniem jest opanowanie języka 
fińskiego, bo kultura tego kraju to bardzo dziwna mieszanka, która wprawia 
mnie w zachwyt. Sam język fiński ma najwięcej wspólnego z językiem 
estońskim – oba te języki nie przypominają w zasadzie żadnego innego w tej 
części świata. Suomen kieli, czyli język fiński, ma bardzo skomplikowany 
system gramatyczny i słowa, które w mojej ocenie brzmią wyjątkowo, 
nie przypominają niczego innego. Nie można jednak mieć wszystkiego 
naraz i język fiński pozostanie na ławce rezerwowych. Mam nadzieję, 
że tylko do czasu... 

Rozmawiał Bartosz Chmiela
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POZOSTAŁE INFORMACJE

Maj jest w kościele miesiącem poświęconym szczególnie czci Matki 
Bożej. Słynne ”majówki”- nabożeństwa odprawiane wieczorami 
w kościołach, przy grotach, kapliczkach i przydrożnych figurach, 
na stałe wpisały się w krajobraz Polski. Jego centralną częścią jest 
Litania Loretańska. 

Mieszkańcy naszej gminy licznie i bardzo chętnie uczestniczyli 
w tegorocznych „majówkach”, wyśpiewując Litanię do Matki Bożej 
w której zawartych było mnóstwo wezwań opisujących Maryję. 1 maja przy 
figurce św. Józefa na Żdżarach tradycyjnie już odbyło się nabożeństwo 
majowe. Po zakończonej Eucharystii mieszkańcy podziękowali 
ks. proboszczowi Stanisławowi Brasze za życzliwość, dobre serce 
i odprawiane corocznie nabożeństwa majowe przy figurze św. Józefa.
12 maja w „majówce” uczestniczyli mieszkańcy ul. Nowej w Ksawerowie. 
Msza święta (jak co roku) została odprawiona przy kapliczce.  

Informujemy, że w gminie Ksawerów zostanie rozpoczęty nabór 
wniosków na sprzedaż końcową węgla. Mieszkańcy mogą składać 
wnioski o zakup w terminie od 29 maja do  30 czerwca 2023 r. Sprzedaż 
będzie prowadzona do 31 lipca 2023 r. 

Każda zainteresowana osoba będzie mogła zakupić dodatkową ilość węgla 
bez ograniczeń ilościowych. Wnioski będą rozpatrywane według kolejności 
wpływu, aż do wyczerpania ilości węgla przeznaczonego do sprzedaży 
końcowej.   
Cena 1 tony węgla wynosi 1790,00 zł brutto.
Obecnie gmina posiada na stanie dwie frakcje: orzech – 21 ton oraz 
ekogroszek – 105 ton, będzie dostępna również kostka w ilości 20 ton.
Miejsce składowania i odbioru węgla: punkt GS w Ksawerowie, ul. Handlowa 
30/34.
Wnioski można pobrać i złożyć w sekretariacie Urzędu Gminy Ksawerów na 
II piętrze. Osoby do kontaktu:  
Joanna Ignatowska tel. 42 213 80 50 wew. 34
Grzegorz Jastrzębowski tel. 42 213 80 50 wew. 23
                                                     

W związku z licznymi interwencjami mieszkańców gminy dotyczącymi 
podtapiania nieruchomości i zalewania gruntów zabudowanych, wójt 
Adam Topolski wystąpił do Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska z wnioskiem o wydanie zezwolenia na cykliczne 
niszczenie, usuwanie lub uszkadzanie tam budowanych przez 
osobniki bobra europejskiego Castor fiber na cieku Gadka.

14 kwietnia br. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wydał gminie 
Ksawerów decyzję zezwalającą na niszczenie, usuwanie lub uszkadzanie 
tam w celu zapobieżenia zalewaniu przyległych do ww. cieku gruntów 
zabudowanych oraz użytków rolnych. Rozbiórka tam będzie realizowana 
tam gdzie zostało to zgłoszone przez mieszkańców i tylko w sytuacji 
bezpośredniego zagrożenia podtopieniem lub zalaniem gruntów 
zabudowanych oraz użytków rolnych, stanowiącego bezpośrednie 
zagrożenie powstania poważnych szkód ww. mieniu.

Tamy można rozbierać: w całości w okresie: od 1 marca do 15 kwietnia 
oraz od 1 sierpnia do 30 listopada, częściowo w ciągu całego roku. 
Rozbieranie tam odbywać się będzie w stopniu nie większym niż jest to 
konieczne, wyłącznie poza okresami długotrwałych mrozów.

Majowe nabożeństwa Ogłoszenie o sprzedaży końcowej węgla Rozbiórki tam robionych przez bobry

Bóbr europejski

Referat Ochrony Środowiska

Referat Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji

Parafia Matki Boskiej Częstochowskiej w Ksawerowie / Redakcja

Fot. gov.pl Fot. gov.pl

Fot. Red.

Fot. Red.

Fot. Parafia MBC w Ksawerowie

Uczestnicy „majówki” na Żdżarach

Majówkowa msza święta przed kapliczką przy ul. Nowej w Ksawerowie

Ksiądz proboszcz Stanisław Bracha otrzymał 
od mieszkańcówpodziękowanie i piękny bukiet róż

Fot. Shutterstock

Zgłoszenia Jubileuszu Wieloletniego

pożycia par małżeńskich

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ksawerowie informuje, 
iż w 2023 roku po raz siódmy z inicjatywy wójta gminy Ksawerów 
będzie organizowana uroczystość z okazji Jubileuszu 
Wieloletniego pożycia małżeńskiego par z terenu Gminy 
Ksawerów. 

Serdecznie zapraszamy wszystkie pary małżeńskie, które jeszcze 
nie zgłosiły się do udziału w uroczystości, a które w 2023 roku 
obchodzą co najmniej 50-lecie pożycia małżeńskiego 
do zgłaszania chęci uczestnictwa w ww. uroczystości.

Zgłoszenia do dnia 31 lipca 2023 r. można dokonać w Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Ksawerowie, ul. Kościuszki 3 h, 
I piętro pok. 102 lub telefonicznie pod numerem 42 213 89 83

Osoby do kontaktu: 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ksawerowie 
Marzena Berner – Stefaniak oraz Aleksandra Pijanowska.

GOPS
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OŚWIATA

Ksawerów w najlepszej dwójce zespołów

tegorocznego Pucharu Tymbarka!

„Sprzątamy dla Polski”

Piknik rodzinny z uroczystym otwarciem

ogródka warzywnego

W XXIII edycji Pucharu Tymbarku, Szkołę Podstawową w Ksawerowie 
reprezentowały zespoły chłopców w dwóch kategoriach wiekowych: 
U10 i U12. 

Pod koniec kwietnia przedszkolaki z Widzewa włączyły się aktywnie 
w akcję "Sprzątamy dla Polski". Ideą przewodnią była edukacja, w jaki 
sposób postępować z odpadami oraz promowanie dbałości o czyste 
środowisko. 

Sprzątanie poprzedziła prezentacja i film z informacjami dotyczącymi 
ekologii i recyklingu. Dzieci z grupy Motylków i Delfinków zebrały śmieci 
z okolicy przedszkola, szkoły i pobliskich ulic.  

26 maja br. w Gminnym Przedszkolu w Widzewie (Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Ksawerowie) odbył się piknik rodzinny w ramach 
którego uroczyście otworzono warzywny ogródek marzeń 
przedszkolaków.

W tym roku przedszkolaki z Widzewa brały udział w ogólnopolskim 
konkursie firmy Electrolux pt. „Ogródki ze smakiem”. Niestety, mimo 
ogromnego wsparcia rodziców i przyjaciół przedszkola, nie udało się wygrać 
głównej nagrody - tytułowego ogródka. Przedszkole uplasowało się 
w konkursie na wysokiej pozycji, zajmując 3 miejsce w województwie 
na ponad 600 placówek z całego kraju. W konkursie się nie udało, ale nie 
zawiodła nasza gminna i lokalna społeczność. Z inicjatywy gospodarza 
gminy wójta Adama Topolskiego, dzięki jego dofinansowaniu oraz pomocy 
tatusiów przedszkolaków, w dwa dniu udało się przygotować piękny, 
przedszkolny ogródek.

Właśnie podczas pikniku wójt Adam Topolski, dyrektor ZSP Maria 
Szaszkiewicz, wicedyrektorzy ZSP Lucyna Kasznicka i Anna Hanszke 
oraz rodzic Rafał Wojtyniak i przedszkolak Kacper Kuropatwiński, 
dokonali uroczystego otwarcia ogródka. 
Od teraz przedszkolaki będą mogły cieszyć się zdrowymi smakołykami 
z własnego „podwórka”, będą uczyć się w jaki sposób dbać o roślinki, 
a w samym ogródku będą lekcje ekologii - takie, jakie można sobie 
wymarzyć. 
Tego dnia dzieci wraz z rodzicami mogły cieszyć się wspólnie spędzonym 
czasem. Był kolorowy dmuchaniec, piana party, zabawa przy muzyce. 
Dzieci zaprezentowały występ artystyczno- wokalny, który został 
nagrodzony gromkimi brawami (nie zabrakło też łez wzruszenia). 
Serdecznie podziękowania dla firmy Kawiks, które zasponsorowała 
kielbaski na grilla oraz dla tych, którzy pomogli w zorganizowaniu 
uroczystości. 

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Ksawerowie

Redakcja

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Ksawerowie

Podczas akcji „Sprzątanie dla Polski”

Wycieczka do Borysewa

23 maja br. dzieci z Gminnego Przedszkola w Widzewie ZSP 
w Ksawerowie pojechały na wycieczkę do ZOO w Borysewie. 
Na miejscu czekało na nich wiele ciekawych atrakcji związanych ze 
zwierzętami: oglądały je z ciekawością, wysłuchały zabawnych 
i ciekawych faktów na ich temat, poznały ich nazwy oraz zwyczaje. 

Przedszkolaki miały okazję przyjrzeć się z bliska m.in. białym lwom, 
żyrafom, surykatkom i krokodylom. Odwiedziły również mini zoo, w którym 
miały możliwość bliskiego obcowania z ciekawskimi i sympatycznymi 
kózkami. To był wyjątkowy dzień, pełen uśmiechów i radości.

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Ksawerowie

Przedszkolaki w Borysewie

Fot. Archiwum

Fot. Archiwum

Fot. M.Zgoda

Oba zespoły wygrały swoje eliminacje powiatowe i awansowały do finałów 
Wojewódzkich. Starsi chłopcy zakończyli finały na etapie rozgrywek 
grupowych, natomiast młodsi piłkarze - nie dość, że wyszli z grupy 
- to jeszcze zagrali w wielkim finale swojej kategorii wiekowej na głównej 
płycie Stadionu Łódzkiego Klubu Sportowego. Niestety, w finałowym meczu 
musieli uznać wyższość rówieśników ze Szkoły Sportowej Marcina Gortata, 
która zrewanżowała się za ubiegłoroczną porażkę z drużyną rocznika 2010 
z Ksawerowa.  

Ksawerów kolejny rok z rzędu zagrał w finale wojewódzkim i zameldował 
się w najlepszej dwójce zespołów Pucharu Tymbarka w województwie 
Łódzkim. Wystarczy wspomnieć, że w kategorii U10 rywalizowało ponad 
115 zespołów, a sam Puchar Tymbarka to największy tego typu turniej 
w Europie!

W wielkim finale na stadionie ŁKS-u w naszej drużynie zagrali: Aleksander 
Zgoda - kapitan. Miłosz Błaszczak. Szymon Wesołowski. Tomek Bloda. 
Dawid Włodarczyk. Alan Kafar. Alan Kurowski. Daniel Wolkanin.
Królem strzelców całego turnieju w Łodzi został Szymon Wesołowski, 
uczeń trzeciej klasy Szkoły Podstawowej w Ksawerowie.

Trenerem naszej drużyny jest Radosław Bienias (nauczyciel WF-u), 
a koordynatorem organizacyjnym i prowadzącym drużynę w rozgrywkach  
finałowych Marcin Zgoda. 
Podziękowania dla wójta gminy Ksawerów za kupno turniejowych strojów 
piłkarskich i doping w meczu półfinałowym oraz w wielkim finale. 

Więcej dowiesz się na...

www.ugminy.ksawerow.com

Reprezentacja U10 z Ksawerowa - srebrni medaliści Pucharu Tymbarka

Fot. Archiwum

Program artystyczny przedszkolaków

Fot. Archiwum

Tuż przed uroczystym otwarciem ogródka
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Ruszyła sekcja teatralna Klubu Seniora Warsztat inspirowany kolorem

19 maja br. w GDKzB w Ksawerowie mogliśmy spędzić wyjątkowy 
wieczór pod znakiem teatralnych emocji. 

Nowa sekcja Klubu Seniora - teatr „Wiecznie Młodzi” z reżyserką 
Aleksandrą Czerczyńską, chórem Klubu Seniora pod batutą Michała 
Makulskiego oraz z niespodziankowym udziałem Pawła Odorowicza, 
dyrekora GDKzB w Ksawerowie, przygotowali pierwszą teatralną premierę 
w pełnym tego słowa znaczeniu.
Gościnnie swoim śpiewem uświetniła wieczór również ksawerowianka 
Lucyna Mróz-Cieślik. Dziękujemy za wspólny wieczór.

Skuteczna pielęgnacja w pięciu krokach, makijaż oczu - triki i trendy 
oraz szybki, prosty makijaż na każdy dzień. O tym w jaki sposób łatwo, 
miło i przyjemnie wykonać te czynności, mogły dowiedzieć się 
uczestniczki specjalnego warsztatu, który odbył się w GDKzB z okazji 
Dnia Matki. 

Nie czekaj i już dzisiaj zajrzyj do Gminnego Klubu Seniora!

Wystarczy zapisać się w sekretariacie GDKzB. Otrzymasz wtedy kartę 
z programem i rodzajem zajęć oraz terminarz spotkań seniorów. 

Więcej dowiesz się na...

www.kultura-ksawerow.pl

GDKzB

GDKzB

Na scenie Gminny Klub Seniora w Ksawerowie Uczestniczki warsztatu

Fotografie wykonał GDKzB w Ksawerowie
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„Tylko taki jedyny jest czwartek”
Nasi seniorzy 

w Księdze Rekordów Guinnessa!  

Wiosenny spacer w parku

przy GDKzB w Ksawerowie

Tego dnia wszystko jest inne
Nawet płatki są zaczarowane
Rozrzucają je dzieci niewinne
Dzwony biją głośno nad ranem

A przydrożne kapliczki pięknieją
Z łąk z ogrodów kwiaty zrywane
Każdy z nową wyrusza nadzieją
Na procesję przywitać się z Panem

Pod stopami kwiatowy kobierzec
Tylko taki jedyny jest czwartek
Zjednoczeni w miłości i wierze
Każde serce jest dzisiaj otwarte

Błyszczy hostia pod baldachimem
Trwa w pokorze z Tobą rozmowa
A zieloną gałązkę na zimę
Chcemy swoich domach przechować

Żal po płatkach jest stąpać różanych
Choć iść trzeba do stacji następnej
Za Twe ciało ukrzyżowane
Za ból wielki cierpienie i mękę

Lucyna Mróz-Cieślik (mieszkanka Ksawerowa)

Zachęcamy do spacerów na świeżym powietrzu - w gminnym parku
obok domu kultury wiosna buzuje mnóstwem kolorów i zapachów

W maju br. na terenie kompleksu pałacowo-parkowego w Walewicach 
seniorzy z województwa łódzkiego ustanowili nowy rekord Polski 
w jednoczesnym sianiu łąki kwietnej. W rekordowej grupie 393 osób 
byli również seniorzy z Gminnego Klubu Seniora w Ksawerowie. 
Gratulujemy!

Relację z tego wydarzenia relacjonował na żywo popularny program 
„Pytanie na śniadanie”. Nowo ustanowiony rekord został potwierdzony 
certyfikatem przyznanym przez Biuro Rekordów Polski. Nasi seniorzy, 
oprócz bicia rekordu, zwiedzili w tym dniu zabytkowy pałac w Walewicach 
oraz łowicki skansen w Maurzycach.  Redakcja

Na terenie kompleksu pałacowo-parkowego w Walewicach...

...oraz w skansenie w Maurzycach
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Fotografie wykonała redakcja

Koncert Wojciecha Gąssowskiego 

z okazji Dnia Matki

Co to był za wieczór! Wojciech Gąssowski dał niezapomniany koncert 
dla licznej grupy mieszkańców z Ksawerowa z okazji Dnia Matki. 
Wokalista zachwycił publiczność swoim pięknym głosem i nastrojową 
muzyką. Koncert odbył się w wypełnionej po brzegi sali.

Podczas występu muzyk wykonał swoje największe hity. Publiczność brała 
aktywny udział w koncercie, śpiewając z entuzjazmem refreny znanych 
utworów. Uczestnicy koncertu byli zachwyceni występem artysty i wyrazili 
ogromną wdzięczność za niezapomniane przeżycia. Koncert z pewnością 
pozostanie długo w pamięci wszystkich zgromadzonych osób.

Publiczność bawiła się doskonale

Uczestnicy koncertuWojciech Gąssowski podczas wykonania jednego z największych
przebojów „Gdzie się podziały tamte prywatki”

Artysta otrzymał bukiet kwiatów i pamiątkową książkę (monografię 
naszej gminy) od przedstawicielek gminy Ksawerów: Urszuli 
Świątkowskiej, przewodniczącej Komisji Samorządowo - Społecznej
Rady Gminy Ksawerów (na zdjęciu z bukietem kwiatów) oraz Moniki 
Sroczyńskiej, sekretarz gminy

Referat Oświaty Spraw Społecznych i Promocji
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Fotografie wykonał Walendi Photo

Podopieczne trenera Patryka Dembowskiego podczas Młodzieżowych 
Mistrzostw Polski do lat 13 rozgrywanych w Koszalinie, zdobyły 
brązowy medal i trzecie miejsce wśród najlepszych drużyn Polsce!

Dla naszego klubu Basket 4EVER Ksawerów jest to historyczne 
wydarzenie. Nigdy do tej pory z zespołem U13 nie udało nam się stanąć 
na podium w turnieju takiej rangi. Dlatego jesteśmy szczególnie dumni 
z tego osiągnięcia. Nasze koszykarki były zdeterminowane i walczyły 
do ostatniego gwizdka. Ogromne brawa i gratulacje dla naszych 
zawodniczek, sztabu szkoleniowego i wszystkich tych, którzy dopingowali 
drużynę.

W meczu o trzecie miejsce koszykarki Basket 4EVER Ksawerów 
pokonały gospodarza turnieju Klub Sportowy KSKK Koszalin 35:70. 
Naszą drużynę do zwycięstwa poprowadził duet Danych-Rakowska, który 
zdobył łącznie 52 punkty - W. Danych(34pkt,7zb,6as,6prz), K. Rakowska 
(18pkt,10zb,4prz) - dzielnie wspierany przez Kingę Sarnowiak, 
okrzykniętą MVP spotkania. 

Basket 4EVER Ksawerów

Mamy to - 3 miejsce w Polsce!

Koszykarki Basket 4EVER Ksawerów U13

Kinga Sarnowiak (MVP meczu o 3 miejsce) z komisarzem turnieju

Radość koszykarek Basket 4EVER Ksawerów po ostatnim gwizdku
sędziego w meczu o brązowy medal Młodzieżowych Mistrzostw Polski
2023
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Festyn sportowy z turniejem piłki nożnej rocznika 2013/2014

20 maja na Stadionie Gminy Ksawerów w Woli Zaradzyńskiej odbył się 
festyn sportowy w ramach którego rozegrano Turniej o Puchar Wójta 
Gminy Ksawerów dla rocznika 2013/2014.

Wśród zaproszonych drużyn były takie zespoły jak: Włókniarz Pabianice, 
Warta Sieradz, Zawisza Rzgów, ŁKS Łódź, Jagiellonia Tuszyn, AP 81 
Łódź, ŁKS Schools, SPSCH, Jutrzenka Bychlew i KAS Konstantynów. 
GKS Ksawerów - gospodarz turnieju, wystawił w rozgrywkach dwie 
drużyny. Oprócz sportowych emocji i zaciętej rywalizacji na uczestników 
festynu czekał dmuchaniec i strefa gastronomiczna, w której serwowano 
grillowane przysmaki, zapiekanki, pajdy ze smalcem, słodkie babeczki 
i galaretki.
Puchary i medale młodym piłkarzom wręczył osobiście wójt Adam 
Topolski. Niespodzianką festynu, która doskonale wpisała się w sportową 
atmosferę, była obecność Hovhannesa Yazichyan - jedenastokrotnego 
mistrza europy w trójboju siłowym, ciężarowca, dżudoki, pedagoga, 
wychowawcy dzieci i młodzieży, organizatora Mistrzostw Świata i Europy 
w trójboju siłowym, które odbywają się w Pabianicach.

Dzieci i rodzice dziękują wójtowi gminy Ksawerów Adamowi Topolskiemu 
za wsparcie finansowe imprezy (kwotą 5 tys. zł) oraz władzom klubu: 
Arkadiuszowi Jędrzejczykowi oraz Arkadiuszowi Wójcikowi za pomoc 
w zorganizowaniu festynu. 

Drużyna GKS Ksawerów rocznik 2013/2014

Redakcja

Więcej dowiesz się na...

www.ugminy.ksawerow.com

Najlepsi zawodnicy turnieju z wójtem Adamem Topolskim

Publiczność, uczestnicy festynu

Fot. Red.

Fot. Red.

Fot. Red.
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Mistrz Hovhannes Yazichyan z piłkarzami GKS Ksawerów 

Uczestnicy festynu

Strefa gastronomiczna - dla każdego coś pysznego

Fot. Red.

Fot. GKS Ksawerów

Fot. Red.Fot. Red.

Fot. Red.

Fot. Red.

Fot. Red.

Animacje i zabawy podczas turnieju
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